
 Na naše otázky odpovídala paní učitelka PaedDr. Zuzana Šimková 
 

1. Máte nějakou zajímavou vzpomínku 

na děti, které jste v minulosti učila?  

O různé historky za téměř 30 let mého 

působení ve školství není samozřejmě 

nouze. Na jednu si vzpomínám vždy           

o Velikonocích. Jako mladá jsem učila na 

jedné menší škole ve východních Čechách, 

byla jsem třídní v 7. ročníku. Kluci se tajně 

domluvili a na velikonoční pondělí brzy 

ráno přijeli za mnou domů na koledu. 

Dlužno dodat, že tehdy bylo chladné           

a deštivé počasí, ale ani to je od 

několikakilometrové cesty na kolech          

v dešti neodradilo. Bylo to pro mne velmi 

milé překvapení. 

2. Chtěla jste vždycky učit? Jaké bylo     

v dětství vaše vysněné povolání? 
Poměrně brzy jsem měla jasno v tom, 

čemu se chci v životě věnovat. Jako malé 

holky jsme si se starší sestrou hrály „na 

školu“. Hrozně nás to bavilo. No a mě to 

nepřešlo. 

3. Co ráda děláte ve volném čase?  

Ráda se dívám na televizní soutěžní 

pořady, přírodovědné programy a pěkné 

filmy. S potěšením se věnuji rukodělné 

práci, a pokud počasí dovolí, pracuji          

u maminky na zahrádce. Prostě žádný 

adrenalin. 

4. Na co ráda vzpomínáte z vlastních 

školních let?  

Vzpomínám na skvělé učitele, kteří mi byli 

vzorem, a samozřejmě na spolužáky, se 

kterými jsme si užili hodně legrace. 

5. Co se vám na dnešních dětech nelíbí? 

A naopak, co se vám na nich líbí?  

Na dětech se mi líbí, že jsou bezprostřední, 

zvídavé a nápadité. Nelíbí se mi, že si 

některé kromě svačiny z domova od 

maminky zapomínají vzít do školy i slušné 

chování. 

6. V jakém předmětu jste nejvíce 

vynikala a který vám naopak nebyl 

příjemný?  

Na základní škole jsem neměla s žádným 

předmětem problém. Mými oblíbenými 

předměty byly přírodopis, fyzika a chemie 

– taky díky učitelům, kteří byli skvělí. Na 

střední škole jsem se trochu potýkala         

s matematikou. A kdo snad ne? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

7. Je něco, co byste na této škole ráda 

změnila?  

Na této škole působím 18 let, mohu tedy 

velice kladně hodnotit vše, co se za 

poslední roky změnilo. Škola se mi moc 

líbí, ale stále je co vylepšovat. 

8. Jakou knížku máte nejraději a proč?   

Mám oblíbených více knih, snad budu 

jmenovat jednu za všechny, tou je Vejce     

a já – od Betty MacDonald. Proč? Prostě 

proto. Kdo ji četl, tak mi rozumí. 

9. Kdybyste vyhrála 10 milionů, co byste 

s nimi udělala? 

Kdo že by vyhrál, já? Naprosto technicky 

nemožné!!! 

10. Povolání učitelky je psychicky 

náročné, odkud čerpáte sílu a energii?  

Energii čerpám z pobytu v přírodě a při 

činnostech, které mě baví. 

11. Měla jste někdy chuť nechat profese 

učitelky? 

Jako mladá začínající učitelka jsem si 

myslela, že na mne čeká české školství a já 

ho svou prací spasím. Musím s pokorou 

přiznat, že si to již dlouho nemyslím. Ale 

určitě bych neměnila. Stačí to jako 

odpověď? 

12. S kterou postavou z historie nebo 

současnosti byste se chtěla setkat             

a proč? 

Nemám ráda otázky typu: „Co by kdyby, 

jak by kdyby“. Přesto se mi vybavuje 

spousta jmen historicky známých 

osobností, se kterými by stálo zato 

pohovořit. Ale přece jenom, pokud by to 

bylo realizovatelné, chtěla bych se setkat      

s člověkem pro mne významným, kterého 

si stále cením – se svým tatínkem. 

           Jakub Čecháček, Vojtěch Franz 
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